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Minnes sügisel koos teiste 
kõrgkoolidega üle uuele 
laiendatud hindamissüs
teemile, soovib Tartu Üli
kool hakata oma tudengeid 
hindama seniste numbrite 
asemel tähtedega.

Kui haridusministee
rium ülikooli ettepaneku
ga nõustub, hakkavad Tar
tu Ülikooli tudengid uuest 
õppeaastast saama hin
deid, millest parim on A ja 
halvim F.

Teistes kõrgkoolides 
hakkab kehtima süsteem, 
kus üliõpilastele pannakse 
hindeid nullist viieni, kus
juures eksam või arvestus 
loetakse erinevalt varase
mast sooritatuks ka hinne
tega 1 ja 2. Seda süsteemi 
kasutavad juba praegu Tal
linna Tehnikaülikool, Pe
dagoogikaülikool ja Eesti 
Muusikaakadeemia.

Eelmisel nädalal hari
dusministrile saadetud 
pöördumises nimetab Tar
tu Ülikooli rektor Jaak Aa- 
viksoo üleminekut, kus 
näiteks hinne 2 hakkab se
nise “nõrga” asemel tähen
dama “rahuldavat”, eksita
vaks ja psühholoogiliselt 
raskesti vastuvõetavaks.

Tartu Ülikooli filosoofia
teaduskonna dekaan Jaan 
Ross, kes peab loenguid ka 
Eesti Muusikaakadeemias, 
ütles, et peab kahes koolis 
eksameid vastu võttes hin
dama tudengeid erinevatel 
alustel. “Kuid teiste EMA 
õppejõududega arutades 
tundub meile, et poolauto
maatselt kiputakse kasuta
ma ikkagi vana süsteemi 
hinnetega 3-5 ja unustatak
se, et 1 ja 2 on ka positiiv
sed hinded,” sõnas Ross.

Ross lisas, et üleminek 
Tähtedel© oleks psühholoog

Tartu ülikooli 
filosoofiatudeng Anu 
Allikas avaldas arvamust, 
et laiem skaala muudab 
hindamise tulevikus 
täpsemaks, kuid ei 
näinud olulist vahet, kas 
õpinguraamatusse 
kantakse tähti või 
numbreid. aldo luud

Tähehinne
• 5 ehk A - suurepärane
(õpilane on omandanud aine ma
hust 91-100%)
• 4 ehk B - väga hea (aine 
mahust omandatud 81-90%)
• 3 ehk C - hea (71-80%)
• 2 ehk D - rahuldav (61-70%)
• 1 ehk E - kasin (51-60%)
• 0 ehk F - puudulik (0-50%), 
eksam või arvestus ei loeta soori
tatuks
Allikas: Haridusministri määrus, 
Tartu Ülikooli rektori Jaak Aavik- 
soo kiri ministrile.

nädalal.
“Põhimõtteliselt poleks 

halb, kui ka üks kõrgkool 
kasutab hindamisel tähti 
ja ülejäänud numbreid, 
usun, et ühtne süsteem 

l oleks j parem,” .sõnas

pingist tunnetus, mida tä
hendab hinne 3 ja mida 2 
ning vaevalt et ükski tu
deng tunneks end muga
valt, saades eksamil “ühe” 
või “kahe”,” ütles ta.

Haridusministeeriumi 
teadus- ja kõrgharidusosa- 
konna juhataja Rein 
Vaikmäe sõnul arutatakse 
Tartu Ülikooli ettepanekut 
tuleval nädalal kõigi kõrg
koolidega ning otsus tehak
se tõenäoliselt ületuleval
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tud üliõpilased ei näinud 
vajadust seniste numbrite 
asemel tähtedega hindami
sele üle minna. “Ei näe sel 
suurt mõtet,” ütles inglise 
keelt õppiv Ahto Nirgi, kel
le sõnul võib tähtede kasu
tuselevõtt tekitada sega
dust. “Ülikoolis käivad ju
ba piisavalt täiskasvanud, 
kes ei lase end mõjutada 
sellest, et võivad tulevikus 
eksamil ka “kahe” saada.


